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Zápis číslo 3/2021 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
 
termín jednání:           datum 17. 06. 2021 čas 14:30 

místo jednání: zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, dále terénní 
šetření     

 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová    
    Jaroslav Kolář 
    Jan Kozák 
    Dana Řezáčová 
    Karolína Mitísková 
Omluveni:   Milan Branžovský 
    František Hejhal  
 
 
Za OŽP:   Bc. Marta Bardová 
   Ing. Tereza Rašková 
Hosté:   Michal Horek (místostarosta) 
 
Program:  

1. Účast - omluvení členové 
2. Upozornění na zdravotní stav stromů – Bříza v ul. Sažinova, akát u 2. základní školy 
3. Žádost na úpravu výsadeb na území Města Milevska 
4. Investice a záměry 
5. Informace předané vedoucí OŽP 
6. Pozemek Pod Zvíkovcem parc. 1279/38 
7. Návrh a připomínky členů komise 

 
 
Jednání: 
 

1. Účast – omluvení členové 
Pan Hejhal a pan Branžovský se omlouvají ze zasedání komise ŽP. Paní Mitísková dorazí později. 

 
2. Upozornění na zdravotní stav stromů – Bříza v ul. Sažinova, akát u 2. základní školy 

 

• Zdravotní stav stromů – Bříza v u domu v ulici B. Němcové č.p. 866 
Tajemnice informovala členy komise ŽP o zhoršujícím se stavu Břízy bělokoré nacházející se v blízkosti 
bytového domu. Během posledních dvou týdnu došlo k výraznému propadu dřeviny, který se projevil 
výraznou ztrátou listů. Pan Kolář připomenul úpravu chodníků nedaleko stromu, během kterých mohlo 
dojít k většímu poškození kořenového systému. Pan Kozák vyjádřil názor, že by měl být strom 
z bezpečnostní důvodů odstraněn a předseda komise paní Machartová navrhla dřevinu sledovat a na 
základě sledování provést následná opatření. 
Závěr: Komise se shodla, že bříza bude prozatím sledována a v případě dalšího zhoršení stavu komise 
rozhodne o dalším kroku. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 

 

• Tlakové větvení – Akát u 2. základní školy 
Tajemnice informovala o tahovém větvení u vzrostlého stromu (akátu) mezi chodníkem v kopci a 
technickým vjezdem do školní jídelny u 2. ZŠ. Úhel růstu velké větve vede ke vzniku tahového větvení a 
v budoucnu hrozí její vylomení. To by vedlo k významnému poškození kmene, a tedy i celkové vitalitě 
stromu. Pan Kolář poukázal na skutečnost, že akát je invazivní druh, u kterého je nutné monitorovat jeho 
rozšiřování. Z těchto důvodů navrhuje jeho odstranění. Tajemnice navrhla vyvázání větve nebo jejího 
odstranění, aby nedošlo k poškození celého stromu. Předsedkyně konstatovala, zda není kácení 
zbytečné. 
Závěr: Členové komise se rozhodli na strom podívat a posoudit stav dřevinu přímo na místě. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 



 2 

 
3. Žádost na úpravu výsadeb na území města Milevsko 

• Revitalizace keřové výsadby ul. 5. května č.p. 1202  
Komisi byla předložena žádost, ve které bytové družstvo podalo podnět na odstranění skupiny jalovců u 
domu před hlavním vstupem. Jako důvod žádosti se zde zmiňuje ztrátu estetické funkce a významného 
výskytu rzi hrušňové. Jalovec je hostitelem rzi hrušňové a jednorázové opatření formou postřiku vede 
pouze k dočasnému zamezení výskytu. Při použití postřiku dále obyvatelé vyjádřili obavy ze škodlivosti 
jeho aplikace, jelikož se v prostoru aktivně pohybují děti. Podle pana Koláře by bylo nejlepší odstranit 
keře již během začátku léta a následnou výsadbu provést až koncem vegetační doby kvůli vysokým 
nákladům na zálivku. Tajemnice upozornila na fakt, že se v blízkosti odstraňovaných keřů nachází 
kanalizace a výsadba vyšších dřevin není možné. 
Závěr: Členové komise souhlasí s odstraněním keřové skupiny a výsadbou náhradních keřů až ve 
vhodnější období (vegetační klid). 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 
 

• Výsadba ve Velké u Milevska na návsi 
OŽP byla přijata žádost o výsadbu menší skupiny keřů v okolí nově vystavěné pergoly a autobusové 
zastávky. V okolí proběhnou menší terénní úpravy a následně po této úpravě bude naplánována výsadba 
menší skupina keřů. Pan Kolář navrhl, že danou výsadbu provede. Jelikož se v blízkosti nacházejí 
inženýrské sítě, není možné vysadit do lokalit velké dřeviny. 
Závěr: Komise souhlasí s výsadbou skupiny keřů na návsi. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 
 

4. Investice a záměry 

• Stavební úpravy okolo kostela sv. Bartoloměje 
Během tohoto bodu dorazila paní Mitísková a je přítomno 5 členů. Majitel kostela sv. Bartoloměje předložil 
návrh na spolupráci s městem ve věci stavebních úprav výše zmíněné stavby a jejího okolí. Pozemky 
v okolí stavby náleží městu. Součástí stavebních úprav by byly vnější opravy kostela, drenážní systém 
v okolí stavby, úprava cest a zeleně. Z důvodu velkých stavebních zásahů v okolí stavby a velikosti 
stávající zeleně, která vytváří optickou bariéru mezi náměstím a kostelem, byl zmíněn návrh majitele 
stavby na obnovu zeleně obklopující kostel. Jednalo by se o pokácení stromů navazující na stavbu a 
výsadby nových menších druhů. Předsedkyně vyjádřila nesouhlas s odstraněním vzrostlých stromů, které 
jsou z hlediska zeleně dominantou náměstí a jedinou vzrostlou vegetací, která ovlivňuje místní klima a 
vytváří stín, na náměstí a blízkém okolí. Pan místostarosta se přiklání k paní Machartové. Tajemnice 
informovala o finanční náročnosti výsadby nových stromů na takto komplikovaném a pro stromy 
nehostinném území. Stromy by byly vysazovány do zatravněných úzkých pásů, ve kterých dlouhá léta 
rostla stávající výsadba s malými rozestupy. Tajemnice informovala členy komise o vytvoření 
dendrologického posudku, který bude případným úpravám předcházet. 
Závěr: Členové souhlasí s vyhotovením dendrologického posudku, který bude předcházet stavebním 
úpravám okolí kostela sv. Bartoloměje. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

• Muzejní zahrada – Záhony za Českou spořitelnou 
Před zahájením tohoto bodu se pan místostarosta a pan Kozák omluvili ze zasedání komise ŽP a jsou 
přítomni 4 členové. Tajemnice informovala členy komise o situaci s výsadbou okrasných záhonů za 
Českou spořitelnou. Prostor byl konzultován s městskou architektkou S. Vondráčkovou a s panem 
Králem z Živého Milevska, kteří předložili návrh na doplnění záhonů o „ochlazovací prvek“, který by se 
skládal z osázené gabionové stěny s vysázeným stromem a lavičkou uprostřed. Návrh prvku vytvořila 
VŠTE v ČB a byl představen členům komise společně a možnou úpravou projektu.  
Závěr: Po prohlédnutí studie a podkladů ke zmiňované prvku komise usoudila, že umístění v tomto 
prostoru je nepatřičné, prvek je příliš velký a je tedy nevhodný. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 

 
5. Informace předané OŽP 

Členové komise byly vedoucí OŽP paní Bardovou informováni o situaci spojenou s investicí na útulek pro 
kočky. Dále paní Bardová informovala o vyvěšení posouzení vlivů na životní prostředí od KÚ (EIA) ve 
věci výstavby LIDLu na úřední desce MěÚ Milevsko. Tajemnice představila záměr s investičním záměrem 
odboru investic a majetku a vliv na veřejnou zeleň. Nezávisle na zadání PD byla odborem přijata žádost 
na výsadbu stromu u domu „Kreml“, která bude reagovat na zadání projektové dokumentace. 
 

6. Pozemek Pod Zvíkovcem parc. 1279/38 
Stavební parcela je v ulici Pod Zvíkovcem jediným pozemkem patřícím městu. Tajemnice předložila 
záměr využití pozemku jako rekreační prostor pro obyvatele této čtvrti. Pozemek se nachází v místě 
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s nedostatečnou plochou veřejného prostranství. Členům komise byl předložen návrh na umístění 
drobného mobiliáře a osázení keřovým a stromovým patrem.  
Závěr: Členové souhlasí s využitím pozemku jako rekreační plochou. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 

 

7. Návrhy a připomínky členů komise 

• Členové komise opět připomínkovali nebezpečné napojení cyklostezky Hajda na město. 
Upozorňují na nebezpečné situace, které vznikají na velké nepřehledné křižovatce přes kterou 
jezdí cyklisté, chodí děti a maminky s kočárky 

• Pan Kolář upozornil na vhodnější úpravu výsadby hlohů na cyklostezce a její postupném 
zmlazování v období dvou let a zmlazování keřů. 

• Obnova či doplnění květinových truhlíků, kterými by byla navýšena květinová výsadba v centru 
města. 

 
 
 

 
 

V Milevsku dne: 12.07.2021 
 
 
 
Zapsala: Ing. Tereza Rašková, v.r.             Mgr. Vlasta Machartová, v.r. 
tajemnice Komise životního prostředí          předsedkyně Komise životního prostředí 

 
 
 
 
 
 
Obdrží:  

1. Členové KŽP 
2. Ing. Jaroslav Mácha 
3. Sekretariát 
4. Bc. Marta Bardová, vedoucí OŽP 
5. K založení do spisu 

 
 
 
 


